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Referat Studienævn 

 
 
Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Astrid Jensen, Lars Bøcher, Henrik Koll, Heidi Hansen (online), Rolf 
Torsten Scavenius Andersen, Cecilie Lundbæk Wrøbell, Thea Engstrøm Knudsen, Hanne Geertsen 
(studiesekretær), Freja Lyngsø Lund (studienævnssekretær) og Simon Hildebrand Hedegaard 
(studienævnssekretær og referent) 
 
Afbud 
Simon Bergenstof Arestrup, Maria Hufnagel Nielsen, Emil Bisp Petersen (studiesekretær), Susie Schmidt 
Reimann (studiesekretær) og Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Flemming bød velkommen til mødet og dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Meddelelser 
Orientering om afgørelse på dispensationsansøgning angående specialeforsvar: 
Specialeforsvaret kan fastholdes i 2024 også. Afgørelsen vil give studienævnet den fornødne tid til at udvikle 
en ny model for specialet. 
 
Valgfag til udbud i efteråret 2023: 
Til orientering fremlægges lister på de valgfag, som de 2 studieledere har forhåndsgodkendt til hhv. Odense 
og Slagelse. 
 
3. Nyt fra IVKomitéen i Odense  
Studerende fra Religion og Historie barsler med en klage over de forringede økonomiske vilkår generelt og 
deres effekt på studiestarten specifik.  
IVKomitéen kan ikke støtte op om hele klagens indhold, men er naturligvis også bekymrede over den 
pressede økonomis indflydelse på ressourcefordelingen. 
 
4. Nyt fra Student Forum i Slagelse 
Der er ansat nye studentermedhjælpere. 
 
5.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
6.  Eksamensevaluering 
Studienævnet bemærkede, at kurset Dansk sprog og grammatik har en lav beståelsesprocent (70%). 
Kurset er ikke en del af STO 2023, da det ikke har haft den intenderede effekt på de andre sprogkurser. 
Faget har i højere grad virket som en stopklods for det videre studieforløb. 
 
På PBA-uddannelsen har kun 8 ud af 14 tilmeldte valgt at aflevere BA-projektet. Den primære grund hertil 
er BA-projektets placering parallelt med det obligatoriske praktikforløb, hvorfor mange studerende har valgt 
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at forlænge uddannelsen med et semester (fra 7 til 8 semestre). Uhensigtsmæssigheden er løst i den nye 
studieordning (optag 2023). 
 
Studienævnet noterede desuden, at beståelsesprocenten i kandidatkurset Corporate Communication også er 
lav. 
 
Det er studienævnets indtryk, at de studerende ikke falder fra pga. dumpede eksamener, men snarere pga. 
generelt studie-uegnethed og/eller mismatch mellem studerende og studie. 
 
Studienævnet tog de øvrige tal til efterretning. 
 
7.  Eksamensplaner, S23, Slagelse 
Studienævnet tog eksamensplanerne til efterretning 
  
8.  Eksamensplaner, S23, Odense 
Studienævnet tog eksamensplanerne til efterretning 
 
9.  Fagbeskrivelser 
Slagelse: 

• Markedsføringsplanlægning: 
Godkendt 

• Digital marketing: 
Godkendt 

• Metode og formidling: 
Godkendt 

 
Odense: 

• Studiestartsprøve, BA: 
Godkendt 
 

• Studiestartsprøve, KA: 
Godkendt 

 
Ekstra emne: 
Studiestartsprøverne i Odense, for både nye bachelor- og kandidatstuderende, forudsætter deltagelse i 2 
faglige introduktionsdage. Disse ligger i år torsdag d. 31. august og fredag d. 1. september, men da faglige 
introduktionsaktiviteter ikke må placeres før 1. september, vil der i år kun blive registreret fremmøde fredag 
d. 1. september. 
 
10. CARVE-rapport 
Hovedkonklusionen i rapporten er, at der bruges mange ressourcer på studieadministration 

• Opgaverne løses på mange niveauer i organisationen 
• En organisation præget af decentralisering 
• En vilkårlig organisering 
• Varians driver omkostninger (antal af studienævn pr. fakultet, antallet af studieordninger pr. 

fakultet, mangfoldigheden af lokale løsninger etc.) 
 
Rapportens hovedanbefaling er en ensretning og centralisering af studieadministrationen på SDU. 
 
Studienævnet drøftede rapporten og dens hovedkonklusioner og besluttede, at indsende et høringssvar. 
Det blev indsendt efter studienævnsmødets afholdelse, men herunder følger høringssvarets hovedpointer: 
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Hvis der skal være tale om reel og demokratisk ledelse af uddannelserne kræver det lokalt forankrede 
studienævn med en ligelig repræsentation af studerende og forskere, dette både af hensyn til demokratiet og 
uddannelseskvaliteten. Et centralt studienævn for eks. hele Humaniora vil ødelægge denne tradition. 
 
SDU har valgt en struktur med flere mindre campusser udenfor hovedcampus i Odense. En sådan decentral 
struktur er naturligt udgiftstung, da studerende udenfor Odense naturligt skal sikres samme service og 
kvalitet som studerende i Odense. 
 
Studienævnet bemærker, at det øgede forbrug af administration i høj grad skyldes de stigende politiske krav 
til akkrediteringer, dokumentation, afrapportering etc. 
 
11. Masteruddannelsen på IVK 
Punkt fra årshjulet vedr. status på Masteruddannelsen: 

• 28 studerende indskrevet 
• 6 tilmeldt eksamen S23 i Organisationskultur 
• 3 tilmeldt Masterprojekt i S23 

 
Masteruddannelsen blev oprettet i 2005 og kørte med stor succes de første 10 år, men er i de senere år blevet 
ramt af vigende optag. Der var således i forårssemesteret 2023 for første gang ikke tilmeldte nok til at 
udbyde et obligatorisk kursus. Rent økonomisk er uddannelsen dog stadig en overskudsforretning, pga. 
brugerbetalingen. 
 
Uddannelsen er ret usynlig, rent markedsføringsmæssigt og man kunne med fordel afsøge muligheden for 
at samarbejde med SAMF (der udbyder masteruddannelser med stor succes) om markedsføringen. 
Ikke mindst da efter- og videreuddannelsesområdet lader til at blive ét af SDUs kommende indsatsområder. 
 
 
IVK-navnet er begyndende outdated, og netop på efter- og videreuddannelsesområdet er der behov for et 
aktuelt og opdateret navn. En markedsføringsindsats kunne med fordel fokusere på at fremhæve indholdet 
af uddannelsen, snarere end navnet. Der er nemlig en høj grad af tilfredshed med uddannelsen blandt de 
studerende/dimittender. Men både den potentielle studerende og dennes arbejdsgiver skal kunne se 
værdien af uddannelsen – det handler om indpakning, indholdet (fagligheden) er godt nok. 
 
Man kan overveje en modulopbygning af uddannelsen, hvor fagene samles i spor (f.eks. et HR-spor, et 
ledelsesspor, et marketing-spor osv. Dette vil gøre uddannelsen mere fleksibel og dermed attraktiv.  
 
12. Eventuelt 
Intet til eventuelt. 
 
Mødet sluttede kl. 14.55. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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